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ODPOWIEDZI NA PYTANIA WYKONAWCÓW  
(część II) 

 

Pytanie nr 17: 

Ponawiamy wniosek o dopuszczenie do stosowania materiału koła jezdne z żeliwa w 

gatunku EN-GJL200. Oświadczamy, że koła wykonane z gatunku żeliwa EN-GJL 200, 

stosujemy w naszych rozwiązaniach od kilkunastu lat i nie zdarzyło się abyśmy otrzymali 

jakąkolwiek reklamację na jakość materiału z jakiego zostały wykonane koła jezdne w 

regałach. Prawdą jest to iż żeliwo w gatunku GJL 250 charakteryzuje się większymi 

wartościami Rm oraz naprężeniami dopuszczalnymi MPa, (zestawienie tabelaryczne w 

załączeniu) ale wartości te nie są wymagane w regałach jezdnych na takim poziomie. 

Wynika to z faktu iż dla każdej aranżacji ustawienia regałów układ szyn, a co za tym idzie i 

rozkład naprężeń występujących w danych regałach jest tak dobierany, aby nie tylko 

występujące naprężenia zostały przeniesione przez nasz układ jezdny, ale również aby 

otrzymany rozkład naprężeń przenoszony przez koła na szyny a następni na posadzkę był 

też w sposób jak najbardziej rozłożony na posadzkę pomieszczeń których znajdują się dane 

zespoły regałów. Zwiększanie wytrzymałości kół w konsekwencji prowadzi do 

zmniejszenia ilości torów jezdnych czego konsekwencją jest znacznie większe 



                                   
skumulowanie obciążeń od torów jezdnych poszczególnych miejscach posadzki, co w 

sposób bezsporny wpływa na niekorzystny układ obciążeń na posadzkę w pomieszczeniach 

z regałami. Idąc tropem zwiększania gatunku żeliwa można również wymagać żeliwa w 

gatunku GJL - 350, tylko rodzi się pytanie - Po co? , i co chcemy osiągnąć zwieszając 

wymagania wytrzymałościowe dla kół. Bezsprzecznym jest fakt, ze to producent 

gwarantuje trwałość sytemu regałów jezdnych, a my bezsprzecznie możemy 

zagwarantować długowieczność regałów z kołami z żeliwa EN-GJL 200, czego 

potwierdzeniem nie muszą być tylko nasze zapewnienia ale również realizacje pracujące w 

różnych instytucjach państwowych i prywatnych od kilkunastu lat. Nie bez znaczenia jest 

również fakt, iż koła jezdne z żeliwa wykonuje się produkcyjnie z dużym wyprzedzeniem 

produkcyjnym. Zatem zmiana gatunkowa żeliwa tylko i wyłącznie tylko dla danej realizacji 

w sposób skuteczny zablokuję możliwość zaoferowania naszego produktu w danej 

realizacji. Bezzasadne utrzymywanie konieczności zastosowania żeliwa w gatunku EN-GJL 

250 w danych postępowaniu dla danych regałów doprowadzi jedynie do skutecznego 

ograniczenia konkurencyjności złożonych ofert, a przez to do znacznego wzrostu ceny 

złożonych ofert, bez wzrostu jakości oferowanego produktu. Koła jezdne do regałów 

przesuwnych, jest to produkt wysoko specjalistyczny, wykonywany tylko i wyłącznie to 

zastosowań w regałach przesuwnych , zatem nie jest osiągalny w wolnej sprzedaży. Jeszcze 

raz pragniemy podkreślić, że koła wykonane z żeliwa GJL 200 nie odbiegają swoją 

trwałością i wytrzymałością w zastosowanych naszych rozwiązaniach regałów jezdnych. 

 

Odpowiedź:  

Zamawiający podtrzymuje wymóg zastosowania kół z żeliwa typu EN-GJL 250. Według 

wiedzy Zamawiającego jest to typ żeliwa najczęściej stosowany w tego rodzaju 

profesjonalnych zastosowaniach, które ma wysokie właściwości wytrzymałościowe oraz 

dobrą odporność na zużycie ścierne, a przy tym gwarantuje podołanie obciążeniom 

wynikającym z opisu zamówienia. Przedmiotowy wymóg jest uzasadniony, a nadto w żaden 

sposób nie ogranicza konkurencji (wszyscy zainteresowani oferenci muszą uwzględnić w 

kalkulacji cenowej koła z tego rodzaju żeliwa, które nie towarem dostępnym u wielu 

dostawców).  

 

Pytanie nr 18: 



                                   
Odnośnie opisu ściany bocznej, pkt. 1. Ściana boczna ma składać się z trzech słupków w 

konstrukcji ramowej. Ścianka wypełniona płytą HDF w kolorze buku o grubości 3 mm. 

Pytanie wykonawcy: Czy zamiast wspomnianej płyty z HDF, może być wypełnienie z blachy 

malowanej proszkowo w kolorze regałów? 

 

Odpowiedź:  

Pytanie jest mało precyzyjne, w szczególności nie wskazuje z jakiej grubości blachy miałyby 

być wykonane ścianki boczne. Zamawiający dopuszcza wykonanie wypełnienia ścian 

bocznych z blachy malowanej proszkowo w kolorze regałów, pod warunkiem zachowania 

wszelkich pozostałych parametrów przedmiotowego zamówienia. 

 

Pytanie nr 19: 

Odnośnie opisu panelu frontowego pkt. 1. Każdy regał o strony czołowej musi posiadać 

panel frontowy wykonany z płyty meblowej p grubości 19 mm ... Zatem zwracamy się z 

wnioskiem do Zamawiającego o dopuszczeni płyt meblowych o grubości 10 mm. W naszym 

rozwiązaniu grubość płyty frontowej nie ma jakiegokolwiek znaczenia, gdyż płyta ta jest to 

tylko i wyłącznie elementem ozdobnym, a nie jak w rozwiązaniu na którym opiera się 

Zamawiający elementem konstrukcyjnym. Sztywność i stabilność regału osiągamy za 

pomocą odpowiedniej konstrukcji regału i ram (usztywnienia wzdłużne, poprzecznie oraz 

odpowiednie profilowanie ram). Zatem utrzymywanie konieczności zastosowania płyt o 

grubości 20 mm poza bezzasadnym zwiększeniem kosztów oraz ciężaru całego sytemu nie 

znajduj swojego racjonalnego uzasadnienia. Zatem zwracamy się z wnioskiem o 

dopuszczenie płyt meblowych o grubości 10 mm. 

 

Odpowiedź:  

Zamawiający dopuszcza wykonanie paneli frontowych z płyty meblowej cienszej niż 19mm, 

w sytuacji, gdy nie będą one elementem konstrukcyjnym (lecz ozdobnym), pod warunkiem 

zachowania wszelkich pozostałych parametrów przedmiotowego zamówienia. 

 

Pytanie nr 20: 

Odnośnie opisu panelu frontowego pkt. 2 Ze względu na różnorodność stosowanych profili 

aluminiowych stosowanych wnosimy o dopuszczenie zaokrąglonych pionowych naroży o 



                                   
promieniu wyokrąglenia r od 12 mm do 20 mm, a nie jak dotychczas tylko i wyłączanie 12 

mm. 

 

Odpowiedź:  

Zamawiający podtrzymuje wymóg wyokrąglenia pionowych naroży r=12mm (+/- 10%). W 

ocenie Zamawiającego profil o promieniu ok. 12mm jest bardziej "kwadratowy" i zapewnia 

lepsze przyleganie innych elementów konstrukcji do ramy z takich profili 

 

Pytanie nr 21: 

Odnośnie opisu Konstrukcja ścian bocznych regałów pkt. 2. Zwracamy się z wnioskiem o 

dopuszczenia jako rozwiązania równoważnego zaczepu do półek jak na załączonych 

rysunku. Zaczep ten jest wykonany z z jednego fragmentu stali wysokojakościowej, 

ocynkowanej w procesie galwanizacji, jego konstrukcja zabezpiecza przed przypadkowym 

wypadaniem oraz w całości jest schowany w grubości półki. 

 

Odpowiedź:  

Zamawiający dopuszcza zaproponowane rozwiązanie równoważne zaczepu do półek, pod 

warunkiem zachowania wszelkich pozostałych parametrów przedmiotowego zamówienia. 

 

Pytanie nr 22: 

Odnośnie opisu panele frontowe, oraz wyposażenie dodatkowe regałów pkt. 3. Określa się 

aby podwieszasz prętowy do półek był ocynkowany. Zwracamy się z wnioskiem do 

Zamawiającego, aby dopuścił jako rozwiązanie równoważne, a w szczególności znacznie 

bardziej estetyczne i funkcjonalne, i aby podwieszacz prętowy mogły być również 

malowane proszkowo w kolorze regałów lub innym wybranym przez Zamawiającego. 

 

Odpowiedź:  

Zamawiający podtrzymuje wymóg ocynkowania podwieszaczy prętowych do półek. 

 


